



COP28 UAE

MEDIA ALERT

Everything you need to know about COP28 UAE's Green Zone Hubs

- Discover what there is to see at COP28 UAE's Green Zone, which will serve as the main hub of action for all climate conscious individuals.
- More information on what to do in the Green Zone and how to plan your visit will be announced in the coming days and weeks.
- Further details on Green Zone activities and how to plan your visit will be shared in the coming days.

Abu Dhabi, United Arab Emirates – 8 Nov. With COP28 UAE a few weeks away, here is some information on what to expect during your visit to the Green Zone, a space managed and delivered by the COP28 Presidency. Additional details will follow in the days ahead to help visitors maximize their experience and engage in meaningful dialogue to address climate change at the individual level.

The Green Zone will serve as the central hub for action and will welcome all attendees. It will be open to the public, private sectors, media, youth, NGOs, as well as delegates and guests of the UNFCCC-managed Blue Zone for two weeks. The Blue Zone will be open to accredited party and observer delegates and will host formal negotiations.

The Green Zone will be a space where collective action can transform climate policy into concrete outcomes. With an all-hands-on-deck approach, it will accelerate the energy transition, building upon a legacy of driving impactful initiatives and advancing the Sustainable Development Goals (SDGs). COP28's mission in the Green Zone is to translate insights and ideas into meaningful impact.

Dedicated hubs across Expo City Dubai will give climate curious individuals opportunities to get inspired, learn, develop new skills, and collaborate to co-create and accelerate climate solutions. These spaces of discovery include:

Energy Transition Hub

The Energy Transition Hub will be a place for connecting, collaborating, and sharing insights, strategies, and solutions to combat climate change. It will provide a platform for leaders and innovators to showcase their sustainability plans and create strategic partnerships that accelerate progress toward net zero.

Knowledge Hub

The Knowledge Hub will serve as a platform to bring together NGOs, UAE government ministries, local government entities, and their partners. It will offer thematic experiences focused on the most

important climate challenges and solutions. It will also provide a relaxed networking area with ample seating and grab-and-go food and drinks options.

Climate Finance Hub

The Climate Finance Hub will be at the center of COP28's transformative mission, hosting key players of the financial industry. It will be a dynamic space for discussions and commitments on topics like carbon markets, green capital, and global finance, energy transition pathways, and a just and fair transition for emerging markets and developing economies. It will help chart the course towards a greener, more resilient future, where global finance is redefined through a new framework for lasting impact.

Technology & Innovation Hub

The Technology and Innovation Hub will be where cutting-edge technologies and progressive thinking will converge to create innovative solutions aimed at tackling climate change and keeping 1.5°C within reach. It will act as a catalyst and help enable governments, businesses, and civil society to collaborate and leverage climate technologies to address the most pressing issues.

Startup Village

The Startup Village will be a dedicated space within the Tech and Innovation Hub, featuring over 100 climate tech startups. This village will be open to the public, allowing them to engage with these startups and learn about the latest climate technologies.

Humanitarian Hub

The Humanitarian Hub will raise awareness about the humanitarian impacts of the climate crisis and inspire action to address climate-related risks. Curated and operated by the UN Office for the Coordination of Humanitarian Affairs (UNOCHA) on behalf of the Inter Agency Standing Committee (IASC), the hub will feature initiatives from diverse partners and stakeholders, with a focus on smaller and local organizations, civil society groups, and representatives of affected communities.

Youth Hub

The Youth Hub will provide an inclusive, safe space for young people to host events, share and debate ideas, and explore climate change solutions from a youth lens. Curated and operated in partnership with the Youth Climate Champions and in collaboration with the Federal Youth Authority, it will be a one-stop-shop for networking, relaxation, and hosting cultural activities.

Greening Education Hub

In partnership with the Ministry of Education, the Greening Education Pavilion – also known as Erth, Legacy for the Land of Zayed - will bring together government officials, policymakers, experts, students, educators, schools, universities, and public and private entities. They will discuss, learn, and share knowledge on climate education, guided by the Greening Education Partnership Framework.



COP28 UAE

مؤتمر الأطراف 28
الإمارات العربية المتحدة

تنويه إعلامي

كل ما ترغبون بمعرفته عن مراكز المنطقة الخضراء في COP28

- المنطقة الخضراء ستكون المركز الرئيسي لفعاليات وأنشطة المهتمين بقضايا المناخ في COP28
- الفترة القادمة ستشهد الإعلان عن المزيد من المعلومات حول المزيد من الأنشطة وما يمكن القيام به في المنطقة الخضراء والتخطيط لزيارة COP28

أبوظبي 8 نوفمبر 2023: مع اقتراب موعد إقامة مؤتمر الأطراف COP28 بعد أسابيع قليلة، نقدم إليكم بعض المعلومات التي يمكنكم الاستفادة منها خلال زيارتكم إلى المنطقة الخضراء، التي يشرف عليها ويديرها فريق رئاسة COP28، وستشهد الأيام القادمة الكشف عن المزيد من التفاصيل التي ستساهم بمساعدة الزوار للاستفادة من تجربة زيارة COP28 والمشاركة في الحوارات البناءة الخاصة بالعمل المناخي.

وتمثل المنطقة الخضراء مركزاً للأنشطة والفعاليات التي ترحب بجميع الحضور طوال أسبوعي المؤتمر، حيث ستكون متاحة للزوار من القطاعين الحكومي والخاص، ووسائل الإعلام، والشباب، والمنظمات غير الحكومية، إضافة إلى المندوبين وضيوف المنطقة الزرقاء التي تديرها الأمانة العامة لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ UNFCCC. بينما ستكون المنطقة الزرقاء مفتوحة لمندوبي الأطراف والمراقبين المعتمدين فقط وستستضيف المفاوضات الرسمية.

وستكون المنطقة الخضراء بمثابة مساحة تسمح للعمل الجماعي بالمساهمة في تحويل الأفكار والسياسات المناخي إلى نتائج ملموسة من خلال احتواء الجميع، لتسريع تحقيق الانتقال في قطاع الطاقة، مستندة إلى إرث من المبادرات الهامة التي تهدف إلى تحقيق أهداف التنمية المستدامة التي وضعتها الأمم المتحدة (SDGs).

وستقدم المراكز المتخصصة في أنحاء مدينة إكسبو دبي فرصاً عديدة للأفراد المهتمين بتغير المناخ من أجل التعلم وتطوير مهارات جديدة والتعاون لإيجاد حلول لمواجهة تغير المناخ. تشمل هذه المراكز:

مركز الانتقال في قطاع الطاقة

سيكون مركز التحول في قطاع الطاقة مكاناً للتواصل والتعاون ومشاركة الرؤى والاستراتيجيات والحلول لمواجهة تغير المناخ، وسيوفر منصة للقادة والمبتكرين لعرض خطط الاستدامة الخاصة بهم وإقامة شراكات استراتيجية تساهم بتسريع تحقيق الحياد المناخي.

مركز المعرفة

يمثل المركز منصة لجمع المنظمات غير الحكومية، والوزارات الإماراتية والجهات، والجهات الحكومية المحلية الأخرى وشركاؤها، لتقديم تجاربهم ذات المواضيع المتخصصة والتي تهدف لإيجاد الحلول ومواجهة التحديات الهامة الناتجة من تغير المناخ، كما سيوفر المركز مساحة للتواصل والاستراحة حيث يتم تقديم المشروبات والوجبات الخفيفة.

مركز التمويل المناخي

سيكون مركز التمويل المناخي في صميم مساعي COP28 لتحقيق نقلة نوعية في الجهود الخاصة بتفعيل العمل المناخي، وسيستضيف أهم الجهات العالمية الفاعلة في قطاع التمويل، حيث سيشهد العديد من النقاشات وطرح الأفكار والإعلان عن تطبيق الالتزامات الخاصة بالمواضيع المناخية الحيوية إلى واقع ملموس مثل أسواق الكربون الطوعية، ورأس المال الأخضر، والتمويل العالمي، ومسارات تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، والتحول العادل نحو اقتصاد أكثر مرونة لمواجهة تداعيات تغير المناخ بالنسبة للاقتصادات الناشئة والدول النامية، وسيساعد المركز من خلال ديناميكية الحوارات التي سيستضيفها على وضع مسار نحو مستقبل أخضر أكثر مرونة، حيث سيتم تطوير وإعادة هيكلة منظومة التمويل المناخي العالمي من خلال أطر عمل جديدة لتحقيق تأثير ملموس وفعال.

مركز التكنولوجيا والابتكار

سيكون المركز مكاناً تلتقي فيه التكنولوجيا الحديثة والأفكار والرؤى التقدمية الطامحة لإيجاد حلول مبتكرة تستهدف التصدي لتغير المناخ والحفاظ على إمكانية تحقيق هدف تفادي تجاوز الارتفاع في درجة حرارة الأرض مستوى 1.5 درجة، وسيمثل المركز محفزاً لمساعدة الحكومات والشركات والمجتمع المدني على التعاون والاستفادة من تكنولوجيا تغير المناخ لمعالجة أكثر القضايا التي تواجه البشرية إلحاحاً.

قرية الشركات الناشئة

ستكون القرية مساحة مخصصة ضمن مركز التكنولوجيا والابتكار، وتضم أكثر من 100 شركة ناشئة متخصصة في تكنولوجيا تغير المناخ، تتيح للجمهور التفاعل مع هذه الشركات والتعرف على ابتكاراتها وأحدث التقنيات الخاصة بمواجهة تغير المناخ.

المركز الإنساني

سيقوم المركز بزيادة الوعي حول تداعيات تغير المناخ وازماته وتأثيرها على البشر والحياة، ويهدف لإلهام الزوار من أجل اتخاذ إجراءات لمعالجة المخاطر المتعلقة بتغير

المناخ. سيتم إدارة المركز من قبل مكتب الأمم المتحدة لتنسيق الشؤون الإنسانية (UNOCHA)، بالنيابة اللجنة الدائمة المشتركة بين الوكالات (IASC) التابعة للأمم المتحدة، وسيضم مبادرات من العديد من الشركاء والأطراف ذات المصلحة، مع التركيز على المؤسسات الصغيرة والمحلية ومجموعات المجتمع المدني، وممثلي المجتمعات الأكثر عرضة لتداعيات تغير المناخ.

مركز الشباب

سيوفر المركز مساحة آمنة تحتوي الشباب، لاستضافة الأحداث والمشاركة ومناقشة الأفكار واستكشاف حلول تغير المناخ من منظور الشباب، وسيتم تشغيله بالشراكة مع فريق رائدة المناخ للشباب وبالتعاون مع المؤسسة الاتحادية للشباب، وسيكون مكاناً شاملاً للتواصل والاستراحة واستضافة الأنشطة الثقافية.

مركز التعليم الأخضر

ستتم إدارة مركز التعليم الأخضر بالشراكة مع وزارة التربية والتعليم، ويعرف أيضاً باسم "إرث أرض زايد"، وسيجمع المسؤولين الحكوميين، وصناع السياسات، والخبراء، والطلاب، والمعلمين، وطلاب المدارس والجامعات، وممثلي الجهات الحكومية والخاصة، لمناقشة وتعلم ومشاركة المعرفة حول التعليم المناخي، بموجب إطار عمل شراكة التعليم الأخضر.

-انتهى-

ثبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتسعى رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.